
OR.0002.4.2022 
 

PROTOKÓŁ Nr XXXIX/22 
 z XXXIX nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie  

z dnia 27 kwietnia 2022r. 
od godz. 10:01 do godz. 10:50 

 
                                                Proponowany porządek obrad 
 
                                                          

1. Otwarcie obrad Sesji. 
2. Sprawdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
3. Dyskusja i głosowanie nad następującymi projektami uchwał: 

 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zalewo na lata      
2022- 2039, 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy Zalewo na 2022r., 
3) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/253/21 Rady Miejskiej w Zalewie z dnia  

8 września 2021r. w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Zalewo na rok szkolny 2021/2022, 

4) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział strażakom 
ratownikom OSP w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub 
ćwiczeniach. 
 

 

4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie obrad.           

 
Ad 1. Otwarcie obrad Sesji. 
 
Obrady XXXIX nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie otworzył Jan Lichacz 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Zalewie.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś przywitał Przewodniczącego Rady powracającego 
po przerwie do sprawowania obowiązków. 
 
Ad 2.  Sprawdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Jan Lichacz stwierdził, że na sali znajduje się 12 radnych, co stanowi 
kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności Radnych stanowi 
załącznik nr 1). Następnie oddał głos Burmistrzowi Zalewa. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński wyjaśnił, że wniósł o zwołanie Sesji w związku z dynamiką 
zdarzeń. Wyjaśnił, że należy dokonać zmian w budżecie, np. wprowadzić kwoty związane  
z pomocą uchodźcom. W związku z uwagami Nadzoru Prawnego Wojewody należało poprawić 
uchwałę dotyczącą ekwiwalentu dla druhów OSP. Poprosił także o wprowadzenie dodatkowego 
projektu uchwały 
 

5) w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Gminy Zalewo. 

 
Burmistrz wyjaśnił, że Nadzór Prawny Wojewody zakwestionował pewne zapisy, które należało 
skorygować.  
 
Przewodniczący Rady Jan Lichacz poddał pod głosowanie porządek obrad ze zmianami.  
 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał 
się od głosu. Porządek obrad został przyjęty. 
 



Przyjęty porządek obrad. 
 

1. Otwarcie obrad Sesji. 
2. Sprawdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
3. Dyskusja i głosowanie nad następującymi projektami uchwał: 

 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zalewo na lata      
2022- 2039, 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy Zalewo na 2022r., 
3) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/253/21 Rady Miejskiej w Zalewie z dnia  

8 września 2021r. w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Zalewo na rok szkolny 2021/2022, 

4) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział strażakom 
ratownikom OSP w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub 
ćwiczeniach, 

5) w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Gminy Zalewo. 

 

4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie obrad.           

 
Ad. 3. Dyskusja i głosowanie nad następującym projektem uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Jan Lichacz poprosił o odczytanie projektów uchwał nr 1 i nr 2. 
 
Skarbnik Gminy Alina Błażewicz odczytała projekt uchwały 
 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zalewo na lata      
2022- 2039. 

 
Skarbnik dodała, że zmiana w WPF dotyczyła kwot dochodów i wydatków wykazanych  
w załączniku nr 1 do projektu uchwały. Następnie odczytała projekt uchwały 
 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy Zalewo na 2022r. 
 
i uzasadnienie proponowanych zmian w budżecie. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński szczegółowo omówił proponowane zmiany w projekcie budżetu.  
 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Jan Lichacz poddał pod głosowanie projekt 
uchwały nr 1. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu.  
 
Przewodniczący Rady Jan Lichacz poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 2. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu.  
 
Przewodniczący Rady Jan Lichacz odczytał projekt uchwały 
 

3) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/253/21 Rady Miejskiej w Zalewie z dnia  
8 września 2021r. w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Zalewo na rok szkolny 2021/2022. 

 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński poprosił, aby w § 1. słowo „gmina” zapisać z wielkiej litery, bo 
dotyczy to wprost Gminy Zalewo. Przypomniał, że uchwała jest potrzebna, gdy podpisywane są 
umowy z osobami, które indywidualnymi środkami transportu dowożą dzieci niepełnosprawne do 



ośrodków szkolno -wychowawczych (spełnianie obowiązku szkolnego). Projekt uchwały zakłada 
urealnienie ceny jednostki paliwa w aktualnej sytuacji ekonomicznej.  
 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Jan Lichacz poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu.  
 
Przewodniczący Rady Jan Lichacz odczytał projekt uchwały 
 

4) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział strażakom 
ratownikom OSP w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach 
lub ćwiczeniach. 

 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński poprosił, aby w § 1. pkt. 2 wyraz „gmina” zapisać z wielkiej litery, 
bo dotyczy to wprost Gminy Zalewo. Następnie wyjaśnił, że Wydział Nadzoru Wojewody unieważnił 
podjętą w lutym uchwałę dotyczącą ekwiwalentu dla strażaków OSP. Zwrócono uwagę, np. na 
zapis, w którym mowa o ekwiwalencie dla członka Ochotniczej Staży Pożarnej, gdzie ustawa 
wskazuje, iż ekwiwalent otrzymują jedynie strażacy ratownicy OSP. W punkcie dotyczącym szkoleń 
brakowało natomiast zapisu, iż wynagrodzenie przysługuje także, gdy organizowane jest przez 
„inny uprawniony podmiot”. Zapisy projektu uchwały poprawiono, aby były kompatybilne z ustawą. 
 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Jan Lichacz poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu.  
 
Przewodniczący Rady Jan Lichacz odczytał projekt uchwały 
  

5) w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Gminy Zalewo. 

 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński wyjaśnił, że Nadzór Prawny Wojewody unieważnił część zapisów 
uchwały, uznając je za daleko idące, np. wskazanie, kto wchodzi w skład Zespołu Doradczo- 
Opiniującego powołanego Zarządzeniem Burmistrza, było wykraczające poza kompetencje Rady. 
 
Radny Mirosław Czyszek zapytał, kogo wskazywano do Zespołu Doradczo- Opiniującego  
w zakwestionowanej uchwale. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński odpowiedział, że do prac Zespołu wskazano Kierownik Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Zalewie, Prezesa Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zalewie, 
wyznaczonych przez Radę Miejską w Zalewie dwóch Radnych, pracownika merytorycznego 
Urzędu. 
 
Radny Alfred Truszkowski stwierdził, że jest dużo poprawek do uchwał ze strony Nadzoru 
Prawnego Wojewody. Powiedział, że dobrze byłoby, gdyby Wojewoda podsyłał gotowe projekty 
uchwał dla Rady.  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński odpowiedział, że rozumie intencję Radnego, ale nie ma takiej 
możliwości. Zauważył, że zapisy prawne stale się zmieniają, bywają różnie interpretowane. 
Wyjaśnił, że w przypadku skomplikowanych zagadnień zapisy są konsultowane  
z Nadzorem Prawnym Wojewody.   
 
W związku z brakiem innych pytań Przewodniczący Rady Jan Lichacz poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 



Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu.  
 
Ad. 4. Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady Jan Lichacz podziękował Radnym za wsparcie jakiego mu udzielili 
prywatnie. Poinformował, że do Rady wpłynęła ocena zasobów pomocy społecznej i jest dostępna 
w biurze Rady. Przypomniał, że do 30 kwietnia Radni zobligowani są do złożenia oświadczeń 
majątkowych. 
 
Radny Mirosław Czyszek zapytał, czy Gmina przystąpi do programu usuwania azbestu. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński odpowiedział, że Gmina uczestniczyła w przeszłości w programie 
WFOŚiGW dotyczącym usuwania azbestu, niemniej od dwóch lat brakuje środków na te działania.  
 
Radny Mirosław Czyszek powiedział, że słyszał, iż na dniach ma zostać uruchomiony nabór 
wniosków dla zainteresowanych usuwaniem azbestu. 
 
Radny Alfred Truszkowski poprosił, aby w przypadku organizowania Sesji nadzwyczajnych 
wcześniej informować Radnych o terminie posiedzenia.  
 
Przewodniczący Rady Jan Lichacz odpowiedział, że będzie Radnych informował.  
 
Ad. 5. Zamknięcie obrad. 

 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Jan Lichacz zamknął  
XXXIX nadzwyczajną Sesję Rady Miejskiej w Zalewie.  
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
               /-/ Jan Lichacz 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała:                                                                                                                 
Ewa Warcaba- Cympel 


